
Protokół nr  XXIX / 2016 
  

z sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia  2 grudnia  2016r.  
 
 

Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji wzięli : Wójt 

Gminy Artur Herold, Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna Puttkammer, Prezes 

Zarządu  PKS w Starogardzie Gdańskim p.Andrzej Pograniczny oraz członek Zarządu  ds. przewozów 

p.Andrzej Burcon,  kierownicy referatów oraz jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszeni 

goście. Lista obecności zaproszonych gości w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Zblewie. Rozpoczęła się o  godz.15.00 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p. Leszek Burczyk. 

Porządek obrad:  
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności, 

b) zatwierdzenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołów z sesji odbytych w dniach 26 października i 15 listopada br.  

2. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 26 października 

i 15 listopada br. oraz z działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Interpelacje i wnioski Radnych.  

4. Ocena  działań w zakresie ładu przestrzennego, gospodarki gruntami, ochrony środowiska i 

gospodarki wodnej – przedstawienie stanowisk Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej.  

5. Ocena funkcjonowania lokalnego transportu zbiorowego – przedstawienie stanowisk Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Zespołu Ekonomiczno-

Administracyjnego Placówek Oświatowo-Wychowawczych w Zblewie – poprzedzone 

stanowiskami  Komisji:  

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVII/194/2016 Rady Gminy Zblewo z dnia 

26 października 2016r.  w sprawie podatków i opłat lokalnych w gminie Zblewo w 2017r.  – 

poprzedzone stanowiskami  Komisji:  

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie  nadania nazw ulicom w miejscowości Kleszczewo – poprzedzone 

stanowiskami  Komisji:  

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016r.  – poprzedzone stanowiskami  

Komisji:  



a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu użytkowania hali widowiskowo-sportowej w 

Zblewie  – poprzedzone stanowiskami  Komisji:  

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z siłowni w obiekcie hali 

widowiskowo-sportowej w Zblewie  – poprzedzone stanowiskami  Komisji:  

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości (  przejęcie dróg w 

Borzechowie)  – poprzedzone stanowiskami  Komisji:  

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Zblewo dla 

niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na 

terenie Gminy Zblewo oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej wykorzystania  – 

poprzedzone stanowiskami  Komisji:  

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016-2027 – 

poprzedzone stanowiskami  Komisji:  

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę  nr XVII/100/15 Rady Gminy Zblewo z dnia  

29 grudnia 2015r. w sprawie  udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Starogardzkiego   – 

poprzedzone stanowiskami  Komisji:  

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wspierania doskonalenia zawodowego nauczycieli w roku 2017 w 

tym określenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego dla nauczycieli, kwot 

dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia 

nauczycieli oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane – 

poprzedzone stanowiskami  Komisji:  

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 



17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/323/2009 z dnia 30 grudnia 2009r. 

dotyczącej ustalenia zasad wynagradzania nauczycieli i regulaminu wynagradzania 

określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za 

wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, mieszkaniowego oraz 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw w szkołach i 

przedszkolach prowadzonych przez Gminę Zblewo – poprzedzone stanowiskami  Komisji:  

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 

c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

18. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 

19. Wolne wnioski i zakończenie. 

 

Ad.1 

Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk otworzył XXIX  Sesję  Rady Gminy Zblewo. Powitał 

Panią  i Panów Radnych, Pana Wójta,  Pana Sekretarza,  Prezesa Zarządu  PKS w Starogardzie 

Gdańskim p. Andrzeja Pogranicznego  oraz członka  Zarządu  ds. przewozów p.Andrzeja Burcon, 

Panią Skarbnik, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, pracowników Urzędu Gminy, Radnego 

Rady Powiatu p.Ryszarda Gumińskiego. Stwierdził, że w sesji udział bierze 11 Radnych, a więc sesja 

jest prawomocna do podejmowania uchwał.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Radni otrzymali porządek obrad dzisiejszej  

sesji i wpłynął jeszcze   wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie dodatkowych punktów dotyczących 

podjęcia uchwał w sprawie: 

1) trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Zblewo dla niepublicznych 

przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy 

Zblewo oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej wykorzystania, 

2) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016-2027, 

3) zmiany Uchwały   nr XVII/100/15 Rady Gminy Zblewo z dnia  29 grudnia 2015r. w sprawie  

udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Starogardzkiego, 

4) wspierania doskonalenia zawodowego nauczycieli w roku 2017 w tym określenia planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego dla nauczycieli, kwot dofinansowania 

opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz 

specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane, 

5) zmiany uchwały Nr XXXV/323/2009 z dnia 30 grudnia 2009r. dotyczącej ustalenia zasad 

wynagradzania nauczycieli i regulaminu wynagradzania określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, mieszkaniowego oraz wynagrodzenia za 

godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw w szkołach i przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Zblewo. 

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że Pan Wójt  jednocześnie prosił  o zdjęcie z porządku obrad 

punktu dotyczącego wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości w Zblewie, a następnie Pan  

Przewodniczący zaproponował Radnym, aby ten punkt omówić bez podejmowania uchwały. 

Za zdjęciem z porządku obrad punktu dotyczącego wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości  głosowało 10 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu. 

Za wprowadzeniem dodatkowych punktów do porządku obrad zgłoszonych przez Pana Wójta 

głosowali wszyscy Radni. 

Za przyjęciem porządku obrad z wcześniej przegłosowanymi zmianami głosowali wszyscy Radni. 

Za przyjęciem protokołu z sesji odbytej dnia 26 października br. głosowali wszyscy Radni. 

Za przyjęciem protokołu z sesji odbytej dnia 15 listopada  br. głosowali wszyscy Radni. 

 

Ad.2 

Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 26 października 

i 15 listopada br. oraz z działalności w okresie międzysesyjnym. 



Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radni w/w informacje otrzymali, a Wójt Gminy poinformował  tylko o  uroczystościach,  które odbyły 

się w ostatnim czasie.  

Do powyższej informacji Radni nie mieli pytań. 

 

Ad.3 

Interpelacje i wnioski Radnych.  

Radny p.S. Fojut zgłosił wniosek o postawienie znaku ograniczającego dopuszczalną ładowność do 

3,5 tony na drodze do Starego Lasu ( koło spalonego  młyna ) oraz o zasypanie dziur na tej drodze.    

Wójt Gminy poinformował, że wniosek ten zostanie potraktowany jako priorytetowy do  realizacji. 

 

Ad.4 

Ocena  działań w zakresie ładu przestrzennego, gospodarki gruntami, ochrony środowiska i 

gospodarki wodnej. 

Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Godz. 15.15 doszedł Radny p.J. Czubek 

 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p R. Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut.  

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Radni jednogłośnie pozytywnie ocenili podejmowane  działania w zakresie ładu przestrzennego, 

gospodarki gruntami, ochrony środowiska i gospodarki wodnej.  

 

Ad.5 

Ocena funkcjonowania lokalnego transportu zbiorowego. 

Informacja na ten temat w załączeniu do  niniejszego protokołu.  

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p R. Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut.  

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Prezes Zarządu PKS w Starogardzie Gdańskim p. Andrzej Pograniczny przedstawił informację na 

temat publicznego transportu zbiorowego i ustawy, która miała wejść w życie z dniem 1 stycznia 

2017r.  

Radny p.J. Czubek  zapytał odnośnie rejonizacji, bo nieraz wypada tak, że dany bus jedzie do tego 

miejsca i dalej nie, bo inny jest rejon i czy na to nie można jakoś wpłynąć?  

p.A.Pograniczny odpowiedział,  że z naszej strony nie istnieje pojęcie rejonizacji. Myśli pewnie Pan o 

połączeniach dedykowanych szkołom. Jest rozkład i musi być on zatwierdzony. To nie jest tak, że  my 

możemy w każdej chwili rozkład sobie sami  dowolnie ustalić. Jak nie przekracza to granic gminy to 

takie zezwolenie z rozkładem wydaje gmina, Pan Wójt i my musimy tego rozkładu się trzymać. 

Zezwolenie wydaje Wójt i muszą być uchwałą Rady wyznaczone przystanki, bo nie wolno stawać tam, 

gdzie nie są przystanki wyznaczone. W przypadku, gdy niektóre przystanki znajdowały się na terenie 

innej gminy, to wtedy rozkład jazdy i pozwolenie na to wydaje Powiat, ale  przystanki dalej są 

uchwalane przez gminę, w której ten przystanek ma być umiejscowiony.   

Radny p.J. Czubek poinformował, że chodzi mu jeszcze o te firmy konkurencyjne np.Owsiak jedzie do 

Borzechowa i musi zawrócić i jechać z powrotem przez  Lubichowo, a nie może jechać przez 

Radziejewo, czy Zblewo. Jest jakaś konkurencja, która nie pozwala wjechać  na ten  teren, bo jest 

rejonizacja? 



p.A. Pograniczny wyjaśnił, że może to wynikać z czegoś innego, że w tym momencie kursy będą się 

na siebie nakładać. To też zawiera umowa, że kursy się nie mogą na siebie nakładać.  Jak są takie 

sytuacje to też są często tłumaczenia przewoźnika, że te trasy są bardziej dochodowe. W dzisiejszym 

stanie prawnym odmównie komuś zezwolenia na połączenie komunikacyjne  jest bardzo trudne, bo 

nikt nigdzie nie określił jaki ma być odstęp czasowy między połączeniami.  

Radny p.K. Surówka odnośnie miejsc w busie poinformował, że jak jest więcej osób zabranych jak jest 

miejsc to Policja jest to w stanie sprawdzić. Każdy policjant  ma uprawnienie do tego, że może  dane 

auto zatrzymać na przystanku i sprawdzić, czy są osobo stojące, czy nie. 

p.A. Pograniczny powiedział, że musi tego chcieć, musi mieć w tym interes i jest to przypadek 

jednorazowy. Przy dzisiejszych środkach komunikacji  jest natychmiast informacja przekazywana  

innym przewoźnikom. Są też przypadki podstawiania innego pojazdu.  

Radny p.R.Skrzypczak zapytał, czy są jakieś  plany rozwoju sieci komunikacyjnej w Zblewie, czy 

raczej zostanie na takim poziomie jak jest ?  

p.A.Pograniczny odpowiedział, że o tym decyduje układ demograficzny, bo naszym głównym 

pasażerem jest uczeń szkoły średniej i podstawowej. W okresie wakacyjnym przewozimy w granicach 

18% tego co w okresie, kiedy są zajęcia szkolne. Jak będzie konieczność zwiększenia kursów to nie 

ma problemu, bo jesteśmy na to przygotowani, potencjał posiadamy dość spory.  Na waszym terenie 

nie są zakładane zmiany typu obcięcia kursów i nie widzimy konieczności uruchomienia dodatkowych 

kursów.  Jak będą potrzeby to proszę o sygnał i dodatkowy kurs uruchomimy. Jeżeli chodzi o 

finansowanie to dlatego, że  85%  akcji przedsiębiorstwa  posiada Starostwo  i zarządowi wytyczono 

strategię i na podstawie strategii mamy utrzymać komunikację w jak najszerszym zakresie. 

Komunikacja autobusowa w układzie przychodów przedsiębiorstwa stanowi w granicach 42-45% 

przychodów, reszta to są inne działalności. Ta działalność przewozu osób przynosi straty, pozostałe 

wszystkie działalności przynoszą zysk. Ten zysk jest wykorzystywany na utrzymanie połączeń 

komunikacyjnych.  Uzyskujemy zyski roczne w granicach 100-150 tyś.  Mamy to szczęście, że taka 

jest strategia Starostwa i spełnia tę role społeczną, misyjną.  

  

Ad.6 

Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Zespołu Ekonomiczno-

Administracyjnego Placówek Oświatowo-Wychowawczych w Zblewie. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p R. Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut.  

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radny p.S. Fojut zapytał, że chce się dowiedzieć, bo mamy następne punkty, które weszły odnośnie 

pomocy dla nauczycieli,  ile to będzie gminę kosztowało, bo to chodzi  między innymi o podwyżkę? 

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił Radnemu, że te dodatkowe punkty dzisiejszej sesji były 

omawiane na wczorajszym posiedzeniu Komisji i nie ma nic nowego, tylko trzeba było je wprowadzić 

do porządku sesji.  

Radny p.S. Fojut zapytał, ile to gminę będzie kosztowało, jaka to będzie kwota? 

Radny p.J. Czubek  wyjaśnił, że tak jak każda komórka, każdy chce jakąś podwyżkę. 

Wójt Gminy poinformował, że wyliczenie opiewa na kwotę około 200.000zł  jeśli chodzi o całość. 

Będzie to pokryte z naszego budżetu jako dodatkowy koszt. 

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że omawiana uchwała dodatkowych kosztów nie generuje. Jest 

to uchwała dotycząca zmian do statutu ZEAPOW. Są to te dwa stanowiska do realizacji projektu : 

sekretarza i koordynatora. Te pieniądze są pozyskane z zewnątrz w ramach projektu 1.900.000zł,  a 

gmina partycypuje poprzez wkład własny w postaci użyczenia pomieszczeń.  

Radny p.M.Kubik  dodał, że jest jeden projekt główny do szkół, a teraz jest projekt do przedszkola. To 

są wpływy unijne i tam nie ma żadnych obciążeń dla budżetu.  Jest koordynator projektu i sekretarz i 

tylko dwóch  na cały projekt unijny. O tym wczoraj rozmawialiśmy na Komisji.   

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 



Uchwała Nr XXIX/205/16 w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Zespołu Ekonomiczno-

Administracyjnego Placówek Oświatowo-Wychowawczych w Zblewie w załączeniu do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad.7 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVII/194/2016 Rady Gminy Zblewo z dnia 

26 października 2016r.  w sprawie podatków i opłat lokalnych w gminie Zblewo w 2017r. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p R. Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut.  

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że uchwała dotyczy doprecyzowania pobierania opłaty 

miejscowej i targowej.   

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXIX/206/16 zmieniająca uchwałę Nr XXVII/194/2016 Rady Gminy Zblewo z dnia 

26 października 2016r.  w sprawie podatków i opłat lokalnych w gminie Zblewo w 2017r. w załączeniu 

do niniejszego protokołu. 

 

Ad.8 

Podjęcie uchwały w sprawie  nadania nazw ulicom w miejscowości Kleszczewo. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p R. Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut.  

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że mieszkańcy chcą takie nazwy ulic, wybrali je na 

zebraniu konsultacyjnym. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXIX/207/16 w sprawie  nadania nazw ulicom w miejscowości Kleszczewo w załączeniu 

do niniejszego protokołu. 

 

Ad.9 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016r.   

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p R. Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut.  

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radny p.S. Fojut zapytał, czy coś się zmieniło odnośnie wydatków? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że nic się nie zmieniło. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXIX/208/16 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016r. w załączeniu do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad.10 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu użytkowania hali widowiskowo-sportowej w Zblewie. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p R. Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J. Czubek. 



Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut.  

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXIX/209/16 w sprawie przyjęcia regulaminu użytkowania hali widowiskowo-sportowej w 

Zblewie w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.11 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z siłowni w obiekcie hali widowiskowo-

sportowej w Zblewie. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p R. Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut.  

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXIX/210/16 w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z siłowni w obiekcie hali 

widowiskowo-sportowej w Zblewie w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.12 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p R. Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut.  

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXIX/211/16 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w załączeniu do 

niniejszego protokołu.  

 

Ad.13 

Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Zblewo dla 

niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie 

Gminy Zblewo oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej wykorzystania. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p R. Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut.  

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radny p.S.Fojut zapytał, ile te wszystkie projekty będą kosztowały budżet gminy? 

p.M.Mischke odpowiedział, że poniżej  200.000zł, bo to jest wszystko wyliczone.  

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXIX/212/16 w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Zblewo dla 

niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie 

Gminy Zblewo oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej wykorzystania w załączeniu do 

niniejszego protokołu.  

 

Ad.14 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016-2027. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p R. Skrzypczak. 



Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut.  

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowało 11 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu. 

Uchwała Nr XXIX/213/16 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016-2027 w 

załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.15 

Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę  nr XVII/100/15 Rady Gminy Zblewo z dnia  

29 grudnia 2015r. w sprawie  udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Starogardzkiego. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p R. Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut.  

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

p.R.Wachowiak wyjaśnił, że chodzi o pierwszy odcinek  chodnika  Zblewo – Pinczyn, pierwszy odcinek 

chodnika w Kleszczewie oraz chodnik w Borzechowie. 

Radny p.J. Czubek zapytał, czy to chodzi o ten cały długi odcinek chodnika w Borzechowie? 

p.R.Wachowiak odpowiedział, że tak. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXIX/214/16 zmieniająca Uchwałę  nr XVII/100/15 Rady Gminy Zblewo z dnia  

29 grudnia 2015r. w sprawie  udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Starogardzkiego w załączeniu 

do niniejszego protokołu.  

 

Ad.16 

Podjęcie uchwały w sprawie wspierania doskonalenia zawodowego nauczycieli w roku 2017 w tym 

określenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego dla nauczycieli, kwot 

dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli 

oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p R. Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut.  

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXIX/215/16 w sprawie wspierania doskonalenia zawodowego nauczycieli w roku 2017 w 

tym określenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego dla nauczycieli, kwot 

dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli 

oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane w załączeniu do 

niniejszego protokołu.  

 

Ad.17 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/323/2009 z dnia 30 grudnia 2009r. dotyczącej 

ustalenia zasad wynagradzania nauczycieli i regulaminu wynagradzania określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, 

funkcyjnego, za warunki pracy, mieszkaniowego oraz wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i 

godziny doraźnych zastępstw w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Zblewo 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p R. Skrzypczak. 



Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J. Czubek. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut.  

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowało 11 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu. 

Uchwała Nr XXIX/216/16 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/323/2009 z dnia 30 grudnia 2009r. 

dotyczącej ustalenia zasad wynagradzania nauczycieli i regulaminu wynagradzania określającego 

wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, mieszkaniowego oraz wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez 

Gminę Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.18 

Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 

Odpowiedzi na wnioski zostały udzielone bezpośrednio po ich zgłoszeniu.  

 

Ad.19 

Wolne wnioski i zakończenie. 

Radny p.J. Czubek podziękował za oczyszczenie drogi w kierunku  firmy Megiw  i poprosił o usunięcie 

jeszcze ziemi z tej drogi, która zalega do połowy płyt. Można to wykonać na wiosnę.  

Radny p.K.Niemczyk zapytał, czy odnośnie odśnieżania dróg nie będzie już problemu, bo mamy 

główne drogi odśnieżone, a są drogi które nie są odśnieżone, a są utwardzone.  Bardzo duża tragedia 

była i dzisiaj i wczoraj na drodze np. Pinczyn –Semlin. Tam dzisiaj, gdy już były roztopy ludzie mieli 

wielki problem z przejechaniem.  Cztery lata temu Pan Tworek obsługiwał drogi i o godz.5.00 rano 

było odśnieżone nawet moje osiedle, które nie było jeszcze utwardzone.  Jest kwestia zastanowienia 

się nad tym, czy Pan Tworek  nie powinien  się wesprzeć jakimiś rolnikami, jak kiedyś było, w takich 

sytuacjach jak teraz.  Jeśli chodzi o równanie dróg to padła taka propozycja jednej z firm, czy Pan 

Tworek nie chciałby w takich miejscowościach jak u nas  wziąć sobie  podwykonawcę, który 

wyrównałby tę drogę  koparką, czy jakimś ciągnikiem, w przypadku gdy mamy taką koparkę na 

miejscu i można od razu działać.  Również wcześniej na Komisji Rewizyjnej zgłosiliśmy wniosek, jak 

zrobiły Kaliska, Zakład Komunalny ma ciągnik i wystarczy dokupić   za 20 tys. maszynę równająca, 

która by te najpilniejsze sprawy załatwiała za nas. 

Wójt Gminy poinformował, że zależy mu na tym, aby drogi były w dobrym stanie i dlatego tym zajmują 

się dwie osoby w Urzędzie i dodatkowo p.Andrzej Tworek. Uważam, że zasadnym jest to, aby trochę 

odciążyć głównego wykonawcę i żeby Zakład Komunalny przejął część zobowiązań odnośnie 

odśnieżania, czy utrzymania tych dróg. Częściowo chcemy te zadania podzielić, bo w  wymiarze 

ogólnym nie damy rady zrobić wszystkiego od razu. W przyszłości planujemy podzielić gminę na to co 

robi Zakład Komunalny i firma zewnętrzna.  Firma zewnętrzna powinna mieć wykonawców, aby to było 

szybko wykonane, a nie na drugi, czy trzeci dzień.  Tę sytuację unormujemy.  

Radny p.R.Skrzypczak poprosił, o zamieszczenie informacji do kogo  mieszkańcy mają dzwonić w 

sprawie odśnieżania.  

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że zasada jest taka, że mieszkaniec dzwoni do sołtysa, a 

sołtysi wiedzą do którego Pana zadzwonić, czy do p.Macieja, czy do  p.Marka. 

Radny p.J. Czubek odnośnie dróg powiedział, że jest zwolennikiem tego, żeby nie tylko równiarka 

równała drogi, bo jeżeli w takiej pogodzie pojedzie równiarka, gdzie jest woda na drodze i popada 

deszcz to taka droga wygląda trzy razy gorzej niż wyglądała. Ja rozumiem, że można w dziury  

dosypać tłucznia. Lasy miały ten sam problem i teraz zakupiliśmy potężny wał i po równiarce zaraz 

droga jest wałowana. Takie działanie ma sens.  

Radny p.M. Jankowski zapytał ile osób złożyło już deklaracje? 

p.M.Filipkowski odpowiedział, że złożonych deklaracji jest 1 820, a powinno być  od mieszkańców| 

2 600 plus deklaracje od przedsiębiorców. Dziennie wpływa około 200 sztuk deklaracji.   



Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 16.24, Przewodniczący Rady Gminy zamknął XXIX 

sesję Rady Gminy Zblewo. 

Integralną częścią  protokołu jest płyta CD oznaczona : „ XXIX sesja – 02.12.2016r.” 

 

Protokółowała 

A.Zalewska 

 

         Przewodniczący Rady Gminy  

 

                   Leszek Burczyk  

 


